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BRMG-KSiB-II.0012.7.2012 
 
 

PROTOKÓŁ NR 25 – 07/2012 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 25 czerwca 2012 roku, rozpoczęte o godz. 15.45, w sali nr 003 - Nowy 
Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział sześć osób (6), 
co stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 25 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji – Maciej Krupa, zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad, skierowane do zaopiniowania przez Komisję, następującej sprawy: 
 

Jako punkt 1 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę 
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za korzystanie z przeprawy 
promowej przez Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę Wyzwolenia  z ulicą 
Charpentiera w Gdańsku.- druk nr 606.  
 
 
Jako punkt 1.a 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 500.000 zł w formie dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Budowa 
skansenu archeologicznego „Piwnica Romańska” przy Placu Dominikańskim w 
Gdańsku. - druk nr 609.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  5 głosami za. 
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W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za korzystanie 
z przeprawy promowej przez Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą 
ulicę Wyzwolenia  z ulicą Charpentiera w Gdańsku.- druk nr 606.  
  Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   

 
 1.a.Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
        wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 500.000 
       zł w formie dotacji celowej dla Samorządu Województwa 
       Pomorskiego na zadanie pn.: Budowa skansenu archeologicznego 
        „Piwnica Romańska” przy Placu Dominikańskim w Gdańsku. - druk nr 
       609.  

 Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska   
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Pomorskiego. – druk nr 
585.  
  Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
           

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
ustanowionego prawa trwałego zarządu na nieruchomości stanowiącej  
własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz Gdańskich Domów dla Dzieci. – 
druk nr 586.  
   Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
ustanowienia prawa trwałego zarządu na nieruchomości stanowiącej  
własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie w Gdańsku. – druk nr 587.  
   Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia akcji w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki działającej  pod firmą 
Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku. – druk nr 599.  
    Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011r.  
     a)  Zespołu Muzyki Dawnej Cappella Gedanensis. – druk nr 588.  
     b)  Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum Gedanensis. – druk 
          nr 589. 

c)  Klubu śak – druk nr 590.  
d)  Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 591.  
e)  Muzeum Historycznego Miasta Gdańska.  – druk nr 592.  
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f)  Instytutu Kultury Miejskiej w Gdańsku.  – druk nr 593.  
g) Gdańskiej Galerii Miejskiej.   – druk nr 594.  
h) Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia.   – druk nr 595.  
i) Gdańskiego Archipelagu Kultury  – druk nr 596.  
j) Europejskiego Centrum Solidarności w Gdańsku – druk nr 597.  
k) Miejskiego Teatru Miniatura w Gdańsku – druk nr 598.  

      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok. 
       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040. 
       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
9. Omówienie realizacji budŜetu Wydziału Polityki Społecznej i MOPR. 

      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10.Opinia niezaleŜnego biegłego rewidenta.  
               Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
     11.Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  5 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za korzystanie z 
przeprawy promowej przez Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę 
Wyzwolenia  z ulicą Charpentiera w Gdańsku.- druk nr 606.  
 BRMB – S.0006.169.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania, Zarząd Dróg i Zieleni w 
Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 606. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. Czy do projektu uchwały macie państwo jakieś pytania.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy jakąś zakładaliście państwo promocję tej informacji, Ŝe w czasie 
weekendu jest przejazd dostępny. 
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Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania, Zarząd Dróg i Zieleni w 
Gdańsku   
To znaczy dawaliśmy taką informację przez naszą rzeczniczkę. Z tym Ŝe tak 
jak myślę, Ŝe tutaj niestety pogoda ma najwaŜniejsze chyba znaczenie. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale reklama teŜ na pewno. Wypromowanie tej ścieŜki, tej moŜliwości 
przejazdu. 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania, Zarząd Dróg i Zieleni w 
Gdańsku   
Powiem tak, Ŝe osoby które korzystają obecnie to są te same osoby które korzystały 
dotychczas, kiedy to była typowo prywatna, Ŝe tak powiem działalność 
wspomagana przez Zarząd Portu. Tak Ŝe z wypowiedzi osoby która się zajmuje 
eksploatacją tego promu wynikało, Ŝe w okresie letnim jest zainteresowanie w 
soboty w niedzielę. Natomiast w okresie poza tym okresem letnim jest słabe. Tak 
Ŝe nie jest to specjalne zdziwienie z naszej strony, Ŝe akurat tak sytuacja wygląda. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Jak wygląda pobór opłat za bilety. 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania, Zarząd Dróg i Zieleni w 
Gdańsku   
To znaczy, pobór opłat w zasadzie od 15 czerwca to jest juŜ trzytorowy. Pierwszy 
tor to jest pobór za pomocą kas fiskalnych na promie. Drugi to jest za pomocą 
abonamentów które moŜna zakupić w Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku na 
Partyzantów 36. Trzeci to jest taki, Ŝe równieŜ w naszych kasach moŜna zakupić 
bilety jednorazowe za 2 i 3 złote z których moŜna złoŜyć dowolną konfigurację 
opłat. Na pojazdy równieŜ, bo nie tylko dla pieszych i tak jak było dla rowerów 
jakby wynikało z wysokości tych biletów jednorazowych. PrzewaŜnie bilety 
jednorazowe zakupywane są przez podmioty mieszczące się na terenie Portu 
Północnego. Wtedy większa ilość później jest rozdawana zainteresowanym 
pracownikom a nawet pojazdom. Wtedy oni mogą skorzystać. Dlatego te bilety 
jednorazowe zostały wprowadzone, Ŝe dosyć takim utrudnieniem było to Ŝe jeŜeli 
ktoś uzyskał paragon z kasy fiskalnej, on nie był paragonem fiskalnym. Dopiero jak 
przyszedł do Zarządu Dróg i Zieleni złoŜył w odpowiednim terminie czyli 7 dni, mógł 
dostać fakturę. Dopiero faktura umoŜliwiała wpuszczenie w koszty ta przeprawę. 
Natomiast jeŜeli ktoś teraz zakupi większą ilość to fakturę dostaje z góry. MoŜe od 
razu bez większego problemu się rozliczyć z tego kosztu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję czy są jeszcze pytania. Nie widzę. Przystępujemy do opinii. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 
stawek opłat za korzystanie z przeprawy promowej przez Martwą Wisłę w 
Wisłoujściu łączącą ulicę Wyzwolenia  z ulicą Charpentiera w Gdańsku.- 
druk nr 606.  
  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 606 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/172-34/2012). 
 

PUNKT – 1.a 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 500.000 zł w formie 
dotacji celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: 
Budowa skansenu archeologicznego „Piwnica Romańska” przy Placu 
Dominikańskim w Gdańsku. - druk nr 609. BRMB – S.0006.172.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 
roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 609. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. Czy są pytania. Nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej w kwocie 500.000 zł w formie dotacji celowej dla Samorządu 
Województwa Pomorskiego na zadanie pn.: Budowa skansenu 
archeologicznego „Piwnica Romańska” przy Placu Dominikańskim w 
Gdańsku. - druk nr 609.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 609 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/173-35/2012). 
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PUNKT – 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Województwa Pomorskiego. – druk nr 585.   
BRMB – S.0006.148.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Jerzy Jasiński – Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 585. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję uprzejmie. Czy są pytania. Nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Pomorskiego. – druk nr 585.    
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 585 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/174-36/2012). 
 
 

PUNKT – 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowionego prawa 
trwałego zarządu na nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Miasta 
Gdańska, na rzecz Gdańskich Domów dla Dzieci. – druk nr 586.  
BRMB – S.0006.149.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Halina Płonka – Z-ca Dyrektora Wydziału Skarbu Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 586. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję uprzejmie. Czy są pytania. Nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
opłat rocznych z tytułu ustanowionego prawa trwałego zarządu na 
nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz 
Gdańskich Domów dla Dzieci. – druk nr 586.  
  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 586 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/175-37/2012). 
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowienia prawa 
trwałego zarządu na nieruchomości stanowiącej  własność Gminy Miasta 
Gdańska, na rzecz Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku. – druk nr 
587. BRMB – S.0006.150.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Halina Płonka – Z-ca Dyrektora Wydziału Skarbu Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 587. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję uprzejmie. Czy są pytania. Nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od 
opłat rocznych z tytułu ustanowienia prawa trwałego zarządu na nieruchomości 
stanowiącej  własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku. – druk nr 587.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 587 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/176-38/2012). 
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PUNKT – 5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia akcji w podwyŜszonym 
kapitale zakładowym spółki działającej  pod firmą Międzynarodowe Targi 
Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku. – druk nr 599. BRMB – S.0006.162.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 
roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 599. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Jakie są wyniki finansowe tej spółki. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
To znaczy ta spółka jeszcze ma taki rok przedłuŜony, bo ona do końca 2012 roku 
będzie miała 1,5 roczny rok obrachunkowy i dopiero będziemy ich jak gdyby 
Zwyczajnym Zgromadzeniem rozliczać walnym. Czyli mamy na koniec marca za 9 
miesięcy wyniki finansowe, to spółka wygenerowała zysk na poziomie 264 tysiące 
złotych. Natomiast na koniec roku był to okres pół roczny, spółka miała 
wygenerowane 581 tysięcy złotych. Natomiast plan na 18 miesięcy jest taki Ŝe 
spółka będzie generowała przez kolejne lata zyski. Potem w roku 2014 będzie takie 
jak gdyby załamanie działalności ale w sensie przepływów finansowych. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dlaczego my mamy ich dokapitalizować. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Dlatego, Ŝe jest nowa inwestycja zrobiona. Muszą się doposaŜyć. Proszę państwa, 
początek działalności zawsze jest trochę trudniejszy. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
To nie jest początek działalności. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Oczywiście Ŝe nie, ale na nowym miejscu. Ludzie mają propozycję nowych targów.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. Czy są jeszcze pytania. Nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyraŜenia woli objęcia akcji w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki 
działającej  pod firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w 
Gdańsku. – druk nr 599.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 599 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 25-7/177-39/2012). 
 

PUNKT – 6 
 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r.  

a) Zespołu Muzyki Dawnej Cappella Gedanensis. – druk nr 588.  
b) Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum Gedanensis. – druk nr 

589. 
c)  Klubu śak – druk nr 590.  
d)  Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 591.  
e)  Muzeum Historycznego Miasta Gdańska.  – druk nr 592.  
f)  Instytutu Kultury Miejskiej w Gdańsku.  – druk nr 593.  
g) Gdańskiej Galerii Miejskiej.   – druk nr 594.  
h) Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia.   – druk nr 595.  
i) Gdańskiego Archipelagu Kultury  – druk nr 596.  
j) Europejskiego Centrum Solidarności w Gdańsku – druk nr 597.  
k) Miejskiego Teatru Miniatura w Gdańsku – druk nr 598.  

      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dzień dobry. Witam serdecznie. Pani dyrektor, szanowne panie, szanowni państwo. 
Witam serdecznie na spotkaniu Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
Dzisiaj będziemy opiniować sprawozdanie finansowe za rok 2011. Myślę, Ŝe 
będziemy rozmawiali ogólnie. Jeśli będą pytania szczegółowe do któreś z instytucji 
to bardzo proszę. Czy pani dyrektor chciałaby coś dodać ogólnego na temat 
wszystkich instytucji? czy nie.  
 
Pani Anna Czekanowicz – DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Wszystkie bilanse zostały zbadane. Mogę tylko powiedzieć anegdotę na temat 
Europejskiego Centrum Solidarności i długiej wymiany poglądów z jednym z 
dziennikarzy naszej lokalnej gazety. Kiedy nie byliśmy w stanie porozumieć się na 
temat tego co to znaczy strata bilansowa. W końcu musiało dojść do spotkania Ŝeby 
to wyjaśnić. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Bardzo dziękuję. Czy członkowie Komisji mają jakieś pytania do któregoś ze 
sprawozdań finansowych. Chciałem zapytać jak współpraca z audytorami, nowi 
audytorzy? 
 
Pani Anna Czekanowicz – DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Co roku nowi. Prawie w kaŜdej instytucji mamy biuro który bada bilans. Mieliśmy w 
tym roku pełno problemów, poniewaŜ zmieniła się ustawa. W związku z tym 
zmienia się równieŜ system rachunkowości w instytucjach kultury. Więc inaczej 
musi być prowadzone. To znajdzie swoje odzwierciedlenie juŜ w nowych statutach. 
Dawniej był tylko jeden fundusz instytucji kultury. W tej chwili musi być 
wykonywana corocznie ocena wartości tego funduszu podstawowego, instytucji. W 
związku z tym fundusz się dzieli na trzy i to teŜ tego na przykład większość biur 
rachunkowych jeszcze nie wychwyciła. Musieliśmy ich prosić o dodatkowe 
uzupełnienie materiałów. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Mówi pani dyrektor, Ŝe kaŜda instytucja pracuje z innym biurem rachunkowym ale 
generalnie nie ma problemów z zatrudnieniem usług tego typu przez specjalistów. 
 
Pani Anna Czekanowicz – DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Nigdzie nie stwierdziliśmy Ŝadnych skarg. Bardzo jest rozwinięty ten sektor usług. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Które z pań uwaŜa, Ŝe wasz budŜet jest za mały. 
 
Pani Anna Czekanowicz – DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
Wszystkie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy jeszcze pytania. Nie widzę. Przystępujemy zatem do opinii. 
 
 

PUNKT – 6.a) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Zespołu Muzyki Dawnej Cappella 
Gedanensis. – druk nr 588. BRMB – S.0006.151.2012.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Zespołu Muzyki Dawnej Cappella Gedanensis. – druk nr 588.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 588 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/178-40/2012). 
 
 

PUNKT – 6.b) 
 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Polskiego Chóru Kameralnego Schola 
Cantorum Gedanensis. – druk nr 589. BRMB – S.0006.152.2012.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Polskiego Chóru Kameralnego Schola Cantorum Gedanensis. – druk nr 
589. 
  
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 589 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/179-41/2012). 
 
 

PUNKT – 6.c) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Klubu śak – druk nr 590. BRMB – 
S.0006.153.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Klubu śak – druk nr 590.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 590 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/180-42/2012). 
 

PUNKT – 6.d) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – 
druk nr 591. BRMB – S.0006.154.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Gdańskiego Teatru Szekspirowskiego – druk nr 591.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 591 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/181-43/2012). 
 

PUNKT – 6.e) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Muzeum Historycznego Miasta Gdańska.  – 
druk nr 592. BRMB – S.0006.155.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Muzeum Historycznego Miasta Gdańska.  – druk nr 592.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 592 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/182-44/2012). 
 

PUNKT – 6.f) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Instytutu Kultury Miejskiej w Gdańsku.  – 
druk nr 593. BRMB – S.0006.156.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Instytutu Kultury Miejskiej w Gdańsku.  – druk nr 593.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 593 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/183-45/2012) 
 

PUNKT – 6.g) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Gdańskiej Galerii Miejskiej.   – druk nr 
594. BRMB – S.0006.157.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Gdańskiej Galerii Miejskiej.   – druk nr 594.  
  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 594 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/184-46/2012). 
 

PUNKT – 6.h) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia.   – 
druk nr 595. BRMB – S.0006.158.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Centrum Sztuki Współczesnej Łaźnia.   – druk nr 595.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 595 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/185-47/2012). 
 

PUNKT – 6.i) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Gdańskiego Archipelagu Kultury  – druk nr 
596. BRMB – S.0006.159.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Gdańskiego Archipelagu Kultury  – druk nr 596.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 596 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/186-48/2012). 
 

PUNKT – 6.j) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Europejskiego Centrum Solidarności w 
Gdańsku – druk nr 597. BRMB – S.0006.160.2012.WK (Oryginał projektu uchwały 
w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Europejskiego Centrum Solidarności w Gdańsku – druk nr 597.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 597 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/187-49/2012). 
 

PUNKT – 6.k) 
 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2011r. Miejskiego Teatru Miniatura w Gdańsku – 
druk nr 598. BRMB – S.0006.161.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole 
z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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Komisja po zapoznaniu się z projektem uchwały oraz przeprowadzonej 
dyskusji, przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
2011r. Miejskiego Teatru Miniatura w Gdańsku – druk nr 598.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 598 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 25-7/188-50/2012). 
 

PUNKT – 7 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska na lata 2012-2040.- druk nr 604. BRMB – S.0006.167.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 
roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Przechodzimy do budŜetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej. Akurat w 
porządku mamy wpisane w odwrotnej kolejności ale skorygujmy to. Zajmijmy 
się najpierw drukiem 604 czyli propozycja zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Gdańska. Pani dyrektor bardzo proszę.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 604. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Była taka rozmowa, Ŝe były jakieś tam zaległości z GIKu wobec Hydrobudowy.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Szanowni państwo, w tej chwili Hydrobudowa ogłosiła upadłość. JuŜ nie moŜemy 
płacić Hydrobudowie. Wszystko poszło do masy upadłościowej. Tak Ŝe dzisiaj nawet 
nie ma szans, jeŜeli byśmy chcieli zapłacić podwykonawcom, nie ma takiej opcji. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy sąd zgodził się na prowadzenie działalności w upadłości. 
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Nie, raczej to jest upadłość układowa i dopiero jak będzie zaakceptowany układ. 
  
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Układ, układem ale czy sąd zgodził się na prowadzenie działalności. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Nie, to o co pan radny pyta w tym wyroku nie ma, ale informacja jest taka, Ŝe 
wszystkie wierzytelności idą do masy upadłościowej. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Zmiana lidera konsorcjum w banku, musi być przetarg, czy nie. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Nie, właśnie zmiana lidera konsorcjum jest prostszym rozwiązaniem, dlatego ze w 
tej sytuacji po prostu zmienia się lider w konsorcjum i dalej trwa dokończenie 
zadania. Natomiast jeŜeli nie będzie zgody na zmianę lidera konsorcjum to będzie 
trzeba zastosować… 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
A kto tą zgodę wyraŜa. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Na dzień dzisiejszy musi tą zgodę wyrazić lider czyli sędzia, komisarz w 
Hydrobudowie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy do Wieloletniej Prognozy Finansowej maja państwo jakieś 
pytania. Nie widzę. Przystępujemy do opinii. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040.- druk nr 
604.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 604 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 25-7/189-51/2012). 
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PUNKT – 8 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok.- druk 
nr 605.BRMB – S.0006.168.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z czerwca 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 605. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy do projektu zmian w budŜecie Miasta Gdańska na 2012 rok 
mają państwo pytania. Nie ma. To przystępujemy do opinii. 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2012 rok.- druk nr 605.  
 
Głosowanie: 
Komisja –  5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 605 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 25-7/190-52/2012). 
 

PUNKT – 9 
 

Omówienie realizacji budŜetu Wydziału Polityki Społecznej i MOPR. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Witam bardzo serdecznie na posiedzeniu Komisji Strategii i BudŜetu Rady 
Miasta Gdańska. Staramy się w trakcie roku budŜetowego, spotykając się co 
miesiąc poświęcić trochę czasu z naszych spotkań na bliŜsze spojrzenie na 
wydziały i jednostki którymi interesowaliśmy się w grudniu przy omawianiu 
projektu budŜetu na rok 2012. Dzisiaj zaplanowaliśmy sobie rozmowę z 
państwem na temat budŜetu Wydziału Polityki Społecznej i Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie. Tu jakby jest to taka rozmowa powiedziałbym o 
tym Ŝeby troszeczkę pogłębić nasze zrozumienie tematu tego jakie zadania 
realizujecie i jak to wygląda od strony finansowej. śebyśmy moŜe byli 
troszeczkę lepiej przygotowani na rozmowę potem na temat projektowania 
budŜetu na rok kolejny. MoŜe tak wprowadzająco, patrząc na ten budŜet z 
perspektywy połowy roku która juŜ minęła. Co moglibyście państwo na temat 
waszych zadań powiedzieć. 
 
 
 



 

19 
 

WYDZIAŁ POLITYKI SPOŁECZNEJ 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Szanowni państwo. To jest informacja według stanu na 31 maja, bo tak było 
najłatwiej zebrać wszystkie informację Ŝeby one były takie adekwatne. Ta 
postarałem się zebrać to tak jak juŜ pan przewodniczący tak jak juŜ zaczął w 
kwestii zadaniowej to co robi wydział niŜ suche jako działy, rozdziały, paragrafy, 
bo one i tak de facto nic nie dają w zestawieniu teraz jeŜeli chodzi o zadania. 
JeŜeli chodzi o wydatki. BudŜet całego wydziału w połączeniu teŜ w części, bo teŜ 
jest część zadań MOPRu jest to nieco ponad 50 milionów złotych. Na dzień 
dzisiejszy jako cały wydział wykonanie na koniec maja jest 39,9%. Tak Ŝe z tej 
informacji teŜ płynie taka informacja, Ŝe nie ma Ŝadnego zagroŜenia. Idzie to w 
miarę, bo przewidujemy, Ŝe gdzieś około 50% będzie na koniec czerwca. Specyfika 
zaraz powiem. Ona teŜ jakby troszkę zmienia obraz i patrząc z perspektywy tylko i 
wyłącznie na poszczególne zadania one teŜ pewnie nie dadzą obrazu, bo róŜne 
umowy w róŜnej skali wysokości zawierane z róŜnymi kontrahentami teŜ się jakby 
róŜnią w swoim przekazaniu i wykonaniu. W podziale, budŜet Wydziału Polityki 
Społecznej jest to ochrona zdrowia. Ochrona zdrowia to jest budŜet około 7 
milionów. Tu jest wykonanie 35%. To się składa na programy polityki zdrowotnej, w 
tym mamy 7. One mają wykonanie 25%, ale to się wiąŜe z tym, Ŝe nasz  największy 
program 6,10,14 dla zdrowia w stosunku do tych dzieci realizowany przez jednostki 
i głównie jako koordynatora przez Uniwersyteckie Centrum Kliniczne oni rozliczają 
się z nami kwartalnie. Dla miasta to jest bardzo dobre z punktu widzenia, mamy 
zawartą umowę gdzie oni powinni nam fakturować co miesiąc a fakturują co 
kwartał po skończonym kwartale. Tak Ŝe na dzień dzisiejszy dlatego jest tak nisko, 
bo została zafakturowana dopiero jedna faktura a to jest program na kwotę około  
milion złotych. Tak Ŝe kolejna faktura wpłynie dopiero w lipcu. Tak Ŝe myśmy się z 
tym nie kłócili, bo to jest po prostu dla miasta. Z kolei nie przeszkadza to, bo 
obracają tak duŜymi pieniędzmi, Ŝe nie muszą wystawiać faktury co miesiąc. To 
jest jakby jedyny wpływ z tych siedmiu programów które realizujemy, on ma 
największy skutek. Stąd jest takie niskie wykonanie, bo tak de facto nie 
otrzymaliśmy jeszcze faktury za II kwartał. Inne programy jak kobiety cięŜarne, 
przygotowanie kobiety cięŜarnej do porodu to jest 47%. Karmienia piersią to jest 
40%, geriatria to jest 25%, Poradnia antytytoniowa 25%, chorzy na SM 60% i 
wyszczepianie 0. Wyszczepianie z tego tytułu 0, bo jest zaplanowane na wrzesień. 
Tak Ŝe to są informacje jeŜeli chodzi o programy polityki zdrowotnej. JeŜeli chodzi 
o przeciwdziałanie alkoholizmowi to jest około 37% wykonanie, przeciwdziałanie 
narkomani 46% i zapobieganie i zwalczanie ADIS to jest 71% ale to jest z tego 
tytułu, Ŝe tam jest głównie są umowy dotacyjne, które juŜ zostały podpisane w 
większości i przekazane pieniądze juŜ dla tych realizatorów dla organizacji 
pozarządowej, stąd procent jest tak wysoki. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy to oznacza, Ŝe wszystkie konkursy które są realizowane w waszym dziale 
zostały juŜ zrealizowane. 
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Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Tak, jeŜeli chodzi o organizacje pozarządowe, tak. O ile nie będą dodatkowe jakieś 
środki nie wpłyną jeŜeli na przykład nie będzie zwiększenia budŜetu ze stawek 
koncesji alkoholowych to to będzie zakończone. Tak Ŝe to jest jakby wszystko 
rozdysponowane. Następna kolejna rzecz to jest pomoc społeczna. To jest 
pokrywanie kosztów pobytu dzieci w placówkach opiekuńczo- wychowawczych oraz 
w rodzinach zastępczych. To jest zadanie realizowane przez MOPR ale płatność 
idzie przez organ czyli przez Urząd. Czyli przeznaczyli na 27 milionów jest 
wykonanie około 39% czyli to wszystko jest według normy. Kolejne zadanie 
tematyczne to są współpraca z organizacjami pozarządowymi i to jest wykonanie 
66,5% na budŜet 2 miliony 271 tysięcy. To jest tak jak wcześniej wspomniałem to 
jest specyfika podpisywania umów z organizacjami pozarządowymi plus wolontariat 
który się w tym znajduje i właściwie większość działań która była płacona przed 
EURO. Dlatego jest taki wysoki procent juŜ na tym etapie.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Jak jesteśmy przy tym punkcie w myśl nowej ustawy moŜemy podpisywać umowy 
wieloletnie? Czy kilkuletnie z podmiotami pozarządowymi które świadczą usługi w 
naszym imieniu.  
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Tak, istnieje taka moŜliwość. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Robimy to juŜ? 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Tak, mamy zawartą jedną umowę w porozumieniu bezpośrednio z prezydentem, bo 
na dzień dzisiejszy jakby zawieramy większość umów jednorocznych. To z tego 
względu, Ŝe u nas prowadzone są granty właściwie takie te mniejsze granty. Stąd 
są umowy w większości jednoroczne. Jest jedna umowa na prowadzenie nagrody 
Bądkowskiego, która jest zawarta na 3 lata. Z tego tytułu, Ŝeby jej po prostu nie 
powtarzać. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
A jeŜeli chodzi o prowadzenie opieki społecznej. 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
TeŜ są organizacjami pozarządowymi. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
TeŜ są organizacjami pozarządowymi które mogą wejść w momencie zmiany 
ustawy. Czyli kiedy ustawy o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie się 
zmieniła. Wcześniej te umowy były jednoroczne. 
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Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Zgadza się. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałem o to dopytać. Czy jakby pewnie płatność w tedy jest co miesiąc 
realizowana? 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
To zaleŜy jaki jest typ umowy. JeŜeli jest umowa na przykład dotacyjna, jeŜeli jest 
wyŜsza kwota niŜ 50 tysięcy jako nasz wydział, bo pewnie podejrzewam jednostki 
teŜ moŜe troszkę inaczej stosują. Taką politykę przyjęliśmy w porozumieniu z 
Wydziałem Finansowym, Ŝe powyŜej 50 tysięcy juŜ negocjujemy jakie są transze. 
PrzewaŜnie to jest kwartalnie, Ŝe na działalność przekazujemy kwotę nie 
jednorocznie, bo tak te małe kwoty które są tam powiedzmy gdzieś 2 tysiące, 5 
tysięcy do 10 tysięcy. JeŜeli organizacja pozarządowa realizuje zadanie to jest 
jednokwotowo, jednorazowo to jest zgodnie z przekazywaną formułą dotacji idzie 
cała kwota od razu na realizacje zadania. Przy tych większych gdzie są prowadzone 
cykliczne działania czy prowadzenie placówki jest to w transzach przewaznie 
miesięcznych. JeŜeli chodzi o MOPR a u nas w tych naszych zadaniach jest to 
kwartalnie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Chciałem zapytać, czy obserwujecie, Ŝe ta zmieniona sytuacja kiedy mogliście 
podpisać z nimi umowę na dłuŜszy okres czasu, skutkuje zmianą ich sposobu 
działania. Oni się czują w związku z tym pewniejsi, nie wiem coś inwestują? 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Tak, zdecydowanie. 
 
Pani Danuta Podogrodzka – Lost – Z-ca Dyrektora ds. Usług Społecznych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Bezpieczniejsi jak równieŜ moŜna tutaj zadbać o lepszy poziom kadry, dlatego Ŝe 
umowy z pracownikami zawierano na okres trochę dłuŜszy niŜ rok. Od razu skutkują 
taką większa stabilizacją. 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Zwłaszcza w tych zadaniach gdzie jest kontynuowany. Jest działalność taka Ŝe jest 
prowadzona działalność albo w formie na przykład jakieś jednostki która prowadzi 
jakieś dłuŜsze zadanie. Przy tych małych grantach to nie koniecznie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Mówimy o tych wyspecjalizowanych organizacjach profesjonalnie. 
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Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
U nas ogromnie wiele zaleŜy od doboru pracowników, poniewaŜ to nie są zawody to 
znaczy zawody wymagających bardzo wysokich kwalifikacji i specjalizacji a z 
drugiej strony niestety nisko płatny. Wobec tego często pracownicy przychodzą 
nawet ze względu na poczucie bezpieczeństwa. Wtedy moŜliwość zawarcia takiej 
umowy na czas dłuŜszy skutkuje tym, Ŝe mamy stabilniejszych pracowników. Chcą 
w tym zawodzie pozostać, nie uciekają. Zawierają związki małŜeńskie, rodzą 
dzieci, biorą kredyty więc jakby to poczucie bezpieczeństwa i materialnym i 
pozamaterialnym jest dla nich waŜne. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
I remontują teŜ, przygotowują, przekwalifikują. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Właśnie chciałem się dopytać, bo taka była intencja zmiany w tej ustawie. 
 
Pani Danuta Podogrodzka – Lost – Z-ca Dyrektora ds. Usług Społecznych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
I to jest bardzo dobry kierunek, bardzo dobry kierunek. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
W ramach pomocy społecznej na przykład przekwalifikują. Opłaca im się juŜ 
przekwalifikować. Wiedzą Ŝe na trzy lata jest ta umowa i wkładają w to swoje 
pieniądze. 
 
Pan Jarosław Formela – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
JeŜeli chodzi o Wydział Polityki Społecznej to jeszcze takim duŜym zadaniem to są 
jednostki budŜetowe. Jest ich 6, natomiast ta szósta jako MOPR to będzie 
omówiona osobno. Ja tylko się skupię na tych pięciu, czyli Gdańskim Zespole 
śłobków, Ośrodku Promocji Zdrowia i Sprawności dziecka, Gdańskim Centrum 
Profilaktyki UzaleŜnień, Gdańskim Ośrodku Pomocy Psychologicznej i Miejskim 
Zespole Opiniowania o Niepełnosprawności. I tak naprawdę tutaj wykonanie 
kształtuje się pomiędzy 36% a 41,5%. Średnio to jest 40,5 czyli według normy na 
koniec maja, bo gdzieś to będzie około 50% na koniec półrocza. Tak Ŝe z 
jednostkami zawsze tak jest, Ŝe tak de facto jest to realizowane zgodnie z tym jaki 
jest plan finansowy kaŜdej jednostki poukładany. Pozostałe zadania pomniejsze, 
które mamy tak de facto jest tylko właściwie 0,7% naszego budŜetu. Czyli to jest 
nagroda Prezydenta dla pracowników słuŜby zdrowia, 90 tysięcy to są decyzje  dla 
nieubezpieczonych, to są koszty ewentualnej likwidacji, które tak bardzo mało 
stanowią. Natomiast nagroda Prezydenta zgodnie z tym, Ŝe dzień pracownika 
słuŜby zdrowia jest w październiku, stąd dopiero będzie teŜ w drugiej połowie 
roku. Ona tu najbardziej waŜy, stąd wykonanie jest tylko 5,5%. To jest w całości 
jeŜeli chodzi tak w ogólności wydatki Wydziału Polityki Społecznej. Dochody 
wydziału właściwie są Ŝadne, to dochody jednostki Gdańskiego Zespołu śłobków to 
jest odpłatność rodziców za korzystanie ze Ŝłobka. Jest 2 miliony 607, gdzie jest 
wykonanie 1.181.000. To stanowi około 45%, czyli jest to wszystko według planu. 
Gdańskie Centrum Profilaktyki prowadzi jeszcze ściągalność starej izby 
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wytrzeźwień, tych odpłatności 250 złotych, które były wcześniej ustalone. Tutaj 
pozostała jeszcze była w planie kwota ustalona 74 tysiące. Natomiast na to wpływu 
nie mamy, bo to jest na bazie ściągalności komorniczej poprzez Urzędy Skarbowe i 
tu jest wykonanie 24% 17 tysięcy 813. Wpływy ze zwrotów dotacji udzielonych, 
tego się nie planuje, to jest około 32 tysięcy złotych przypisane do Wydziału 
Polityki Społecznej. To jest tak pokrótce. JeŜeli chodzi o wydatki i dochody 
Wydziału. Tak Ŝe ogólnie mówiąc jest to wszystko praktycznie zgodne z planem. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy państwo macie pytania, jeśli chodzi o Wydział Polityki Społecznej. Nie ma 
pytań. Pani dyrektor to jeszcze gdybyśmy mogli przyjrzeć się Miejskiemu Ośrodkowi 
Pomocy Rodzinie. 
 
MIEJSKI OŚRODEK POMOCY RODZINIE W GDAŃSKU 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
My dla państwa przygotowaliśmy informację.  
 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Gdańsku, informacje – stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. 
 
My tych zadań realizujemy duŜo więcej niŜ Wydział Polityki Społecznej. One są 
jakby tak bardziej powiedzmy rozdrobnione. Jest ich zdecydowanie więcej. 
Pokazujemy państwu tutaj nasz plan. Jest to na 2012 rok to jest 204 miliony 
złotych. Z czego na koniec maja mamy zrealizowane 82 miliony czyli wykonanie w 
40%. Pokazujemy teŜ państwu ilość klientów i pracowników, jak równieŜ na co te 
wydatki są przeznaczane. Na rodzinę szeroko rozumiane, osoby bezdomne, 
seniorów, osoby niepełnosprawne. Tutaj mamy dodatkowy jeszcze fundusz i 
zarządzanie kształtowaniem pomocą społeczną. Od stycznia do maja 
wydatkowaliśmy  53% na rzecz rodziny, jak równieŜ mniej więcej proporcjonalnie 
na rzecz pozostałych grup społecznych. Źródła finansowania, które pokazujemy to 
są środki miasta w wysokości 51% z tych 204, środki budŜetu państwa ponad 45%, 
mamy 0,7% środków unijnych jak równieŜ środki pefronowskie 2,7%. Realizatorzy 
zadań to MOPR realizuje zadania prawie w 90% i w 10% organizacje pozarządowe, 
zlecamy. Kryterium dochodowe w tym roku jest 447 złotych. O ile juŜ wiemy 
będzie zwaloryzowane, podniesione do 542 złotych dla osoby samotnie 
gospodarującej, od 1 września. Natomiast dla osoby w rodzinie od 1 września o 104  
złote do 456 złotych.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To jest taka zmiana której państwo się spodziewali. W związku z tym jesteście 
przygotowani na większą liczbę osób. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Jesteśmy przygotowani powiedzmy tak średnio dlatego, Ŝe z roku na rok jest 
podnoszona kwestia waloryzacji. Miało być równieŜ i w ubiegłym roku. Miejmy 
nadzieję, Ŝe ona teraz wejdzie w Ŝycie, bo na pewno bardzo wielu mieszkańcom 
naszym pomoŜe uzyskać zasiłek.  
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy to oznacza, Ŝe będziemy potrzebowali przeprowadzać jakieś zmiany. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Tak, robimy teraz analizę, dlatego Ŝe gro tych zasiłków jest finansowane z budŜetu 
państwa w 100%. Pamiętają państwo w ubiegłym roku, było takie wahnięcie, gdzie 
kazano nam dopłacać samorządom 20% do zasiłków. Wycofano się na skutek 
protestów między innymi pani Skarbnik z Gdańskiego Urzędu Miasta Gdańska ale i 
równieŜ innych skarbników w kraju. W tej chwili my oszacujemy ile nam będzie 
nam brakowało pieniędzy dlatego, Ŝe największym problemem to tak jak mówi 
dyrektor Wydziału Polityki Społecznej Departamentu Polityki Społecznej 
Ministerstwa, to jest to, Ŝe te kryterium dochodowe w róŜnych innych ustawach 
było równieŜ podstawą do działania. Czyli inne ustawy jak ustawa o zasiłkach 
róŜnego rodzaju, świadczeniach i tak dalej, to są zupełnie odrębne ustawy jak 
ustawy jak o pomocy społecznej. Więc teraz po prostu nie liczymy skutki, bo one 
na pewno jakieś będą i jeszcze na te 4 miesiące tego roku jak równieŜ i na rok 
przyszły. Jak równieŜ zmieniają się od 1 listopada wszelkiego rodzaju inne zasiłki 
będące regulowane ustawą. To postaramy się państwu przedstawić. To nie będą 
jakby wielkie jakieś skutki finansowe, ale tak się spodziewamy, Ŝe moŜe około 0,5 
miliona złotych na ten rok będzie nam brakowało. Dlatego teŜ bardzo oszczędnie 
wydajemy kaŜdy grosz, który tutaj mamy, Ŝeby ewentualnie coś znaleźć w systemie 
gdyby się okazało, Ŝe budŜet miasta nie będzie dysponował Ŝadnymi nadwyŜkami. 
Na pewno będziemy potrzebowali jeśli chodzi o nasz budŜet, na pewno mamy 
nieoszacowany budŜet na dodatki mieszkaniowe. Dlatego, Ŝe zwiększyła się stawka 
ta podstawowa czynszowa i ona spowodowała jakby automatycznie zmianę 
kryterium do dodatków mieszkaniowych ale pani skarbnik od początku jakby o tym 
wie i szukamy jakby cały czas rozmawiamy na temat znalezienia pieniędzy. Wzrosły 
nam te dodatki mieszkaniowe w sposób znaczący. Jak równieŜ tutaj 
wydatkowaliśmy 40% na doŜywianie. Formy doŜywiania to są posiłki dla dzieci, dla 
dorosłych, zasiłki celowe na zakup posiłków lub Ŝywności jak równieŜ plan 
wykonaliśmy w 42%. Mamy na ten cel dotacji 1.850.000 złotych, 1.200.000 wkład 
własny miasta. Mamy świadczenia rodzinne w postaci zasiłków rodzinnych, 
dodatków do zasiłku rodzinnego, świadczenia opiekuńcze i jednorazowe zapomogi z 
tytułu urodzenia się dziecka tak zwane becikowe. Jeśli chodzi o inne zadania. 
Ustawa o pieczy zastępczej. Więc mimo, Ŝe kolejna druga juŜ nowelizacja, która 
teraz weszła w Ŝycie w tym roku w czerwcu dokładnie ale uchwalona w kwietniu. 
Pierwsza nowelizacja była zaraz po uchwaleniu ustawy w grudniu, nie zobowiązuje 
samorządy do restrykcyjnego wykonywania tych przepisów ustawy. Podała pewne 
vacatio legis do 2015 roku. Głównie chodziło o środki finansowe. Wystąpiliśmy w 3 
miejsca. Do Funduszu Alkoholowego do Ministerstwa jak równieŜ o środki unijne. 
Wystąpiliśmy o zatrudnienia asystentów i uzyskaliśmy 28 asystentów, zatrudniliśmy 
juŜ w tym roku, równieŜ jednego koordynatora.  
 
Pani Danuta Podogrodzka – Lost – Z-ca Dyrektora ds. Usług Społecznych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Teraz otrzymaliśmy środki z Ministerstwa dla dwóch koordynatorów.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Co to jest ten asystent. 
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Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
To jest osoba, która nie jest pracownikiem socjalnym. A jeśli jest pracownikiem 
socjalnym to w danym mieście nie moŜe wykonywać pracy, która ma podnosić nie 
jakby wszelkiego rodzaju kompetencje rodziny po to Ŝeby dzieci pozostały w 
miejscu zamieszkania z rodziną, Ŝeby nie trafiały do placówek całodobowych. Tak 
moŜna najkrócej scharakteryzować rolę asystenta rodziny. Czyli stała praca z 
rodziną.  
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora ds. Rodziny i Dziecka, Centrum 
Wspomagania Rodziny, MOPR w Gdańsku 
Asystent jest zatrudniany w systemie pracy zadaniowym. Powinien zaglądać do tej 
rodziny o róŜnych porach, dniach i tak pracować Ŝeby czy w godzinach 
popołudniowych czy w godzinach rannych wiedzieć co się w tej rodzinie dzieję. 
Wszystko od podstaw po kolei.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
My tu państwu na koniec załączyliśmy teŜ pewną informacje na temat naszych 
zmian reorganizacyjnych. Myślę, Ŝe warto by było powiedzieć, Ŝe 52 osoby 
przesunęliśmy z administracji bliŜej do klientów do centrum pracy socjalnej z 
szeroko rozumianej administracji. Pracownicy nasi są bliŜej klienta, spowodowało 
to juŜ pewnego rodzaju korzyści  w postaci na przykład takiej, Ŝe lepsza praca z 
osobami bezdomnymi spowodowała znaczne zahamowanie przyrostu osób 
bezdomnych. Wręcz przeciwnie sporo osób bezdomnych w ramach programu 
współpracy się usamodzielniło. To jest myślę bardzo pozytywny trend, który w 
kraju jest rzadko spotykany. Dla przykładu powiem, Ŝe my mamy około 700 
bezdomnych i tyleŜ samo ma na przykład Gdynia i Częstochowa i tam jest 
tendencja przyrostowa.  Nam się udało nie tylko zahamować ale uzyskać w pewnym 
sensie tendencję spadkową. My tu się zobowiązaliśmy, Ŝe liczymy, Ŝe w przyszłym 
roku poprzez naszą działalność aktywną pracę uda się nam zlikwidować w ogóle 
problem matek bezdomnych w mieście, bo taki jest. To jest nasza największa jakby 
taka bolączka. To jest wielki problem, to jest problem połączony z pewnym nawet  
wstydem. Coś takiego, takie sytuacje nie powinny mieć miejsca. Jest wiele tych 
matek bezdomnych z dziećmi. Mają teŜ bardzo małe kompetencje jeśli chodzi o 
dbanie, o rodzinę, o budowanie rodziny. Więc jakby tutaj pracujemy, Ŝeby 
zlikwidować problem w mieście. Chce powiedzieć jeszcze, Ŝe teŜ na skutek 
przesunięcia pewnych jakby działań, pewnych środków, bo przecieŜ to wszystko co 
robiliśmy to bez dodatkowych Ŝadnych jakby nakładów finansowych ze strony 
miasta. Tylko porządkując nasz system, łącząc go z budŜetem zadaniowym nasze 
środki udało się nam w tej chwili zlikwidować pierwszy raz chyba od wielu lat. Nie 
mamy kolejek dzieci z orzeczeniami oczekujących do umieszczenia w placówkach 
opiekuńczo -wychowawczych. Proszę sobie wyobrazić, Ŝe 2 lata temu jeszcze 
takich dzieci było 40. Za kaŜdym dzieckiem tu w tym momencie kryje się wielki 
dramat, bo jeśli juŜ sąd wydał prawomocne postanowienie o odebraniu dziecka i 
umieszczeniu go w placówce to znaczy, Ŝe tam juŜ jakby była sprawa i sytuacja 
paląca.  
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Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy były jakieś interwencję wcześniej. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora ds. Rodziny i Dziecka, Centrum 
Wspomagania Rodziny, MOPR w Gdańsku 
To jest tak. JeŜeli zmniejsza się liczba dzieci oczekujących i postanowień sądowych 
to jest ścisła współpraca środowiska pracownika socjalnego, asystenta. Interwencja 
podejmowana w tym wczesnym etapie kiedy jesteśmy w stanie pracować, zaradzić, 
prowadzić tą rodzinę Ŝeby nie dopuścić do postanowienia. Na tych etapach kiedy 
jeszcze wchodzi kurator ale kiedy jeszcze nie zapada postanowienie. Bądź kiedy 
zapada postanowienie sądowe ale rodzina jest po pierwszym szoku, kiedy najlepiej 
jeszcze w tej traumie pracować z tą rodziną nad powrotem dziecka. I tu teŜ 
mieliśmy sukcesy, a współpraca ze środowiskiem to jest ze szkołami. Często teŜ 
było postanowienie sądu, Ŝe dziecko nie realizuje obowiązku szkolnego. Nie była to 
patologiczna rodzina, moŜe nie zajmująca się, goniąca za pieniąŜkami, róŜne 
sytuacje. To jest praca pracownika socjalnego, asystenta. Stąd zabiegamy o tych 
asystentów, o tą prace z rodziną, to ma swoje przełoŜenie.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Dlaczego my stwierdziliśmy, nazywamy się Ośrodkiem Pomocy Rodzinie. Właśnie 
dlatego, Ŝe ten nacisk głównie jest połoŜony na rodzinę jaka by ona nie była. Czy 
jest to osoba niepełnosprawna, czy senior to gdzieś ma jakieś otoczenie, jakąś 
rodzinę która albo powinna ją wspierać i ją odszukujemy Ŝeby mu pomóc, kontakty 
nawiązać i tak dalej. Myślę, Ŝe ta ustawa, która weszła i dobrze jest realizowana w 
Gdańsku dotycząca interwencji kryzysowej i współpracy ścisłej z sądami, z policją, 
z kuratorami. Ona nam pomogła w duŜej mierze, bo my przecieŜ musieliśmy 
potworzyć zespoły interdyscyplinarne we wszystkich centrach pracy socjalnej. 
Gdzie psycholodzy, pedagodzy, policjanci i słuŜba zdrowia, w sumie razem 
jednoczą się, zastanawiają się nad poszczególnym dzieckiem. Nad poszczególnym 
problemem, jak sprawę rozwiązać. To z czasem będzie przynosiło, myślę coraz 
lepsze skutki, bo proszę państwa trzeba by było dodać właśnie taką mówiłam o 
zmianie tej nazwy nawiązałam między innymi, dlaczego. Dlatego, Ŝe na przykład z 
badań wynika, jeśli chodzi o interwencję kryzysowe w rodzinie to tylko 40% to są 
klienci Miejskich Ośrodków Pomocy Społecznej czy Rodzinie, a 60% to są tak zwane 
dobre rodziny. Czyli rodziny nie mające dotychczas kontaktów z Ośrodkiem z 
punktu widzenia ubóstwa czy powiedzmy innych rzeczy.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Mam pytanie, jeśli chodzi o asystenta wspomnianego, czy to jakieś wykształcenie 
jest wymagane.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Ustawa o wspieraniu określa. Wykształcenie pedagogiczne, psychologiczne, w 
wyjątkowych sytuacjach moŜe być wykształcenie średnie. Wiemy, Ŝe ustawa 
dała ten zapis z tego powodu, Ŝe mogą być problemy mniejsze, mogą być 
mniejsze ośrodki, zatrudnieniem tych osób ale doświadczenie w pracy z 
dzieckiem.  
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Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Drugie pytanie, czy jeśli chodzi o opiekę nad bezdomnymi czy dalej się zleca 
organizacji pozarządowej. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
My się bardzo staramy w tej chwili tak trochę dywersyfikować te nasze 
działania, wzmacniać i budować inne dobre relacje z innymi organizacjami 
pozarządowymi, Ŝeby to tak nie było Ŝe mamy wyspecjalizowane 
poszczególne organizację i one mają monopol na pewne zadania w mieście. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Z problemem bezdomnych to rzeczywiście Gdańsk sobie dobrze radzi. To 
trzeba przyznać ale jeszcze mam pytanie o te kryterium dochodowe, które to 
państwo wskazali dotyczące pomocy finansowej. Czy to dotyczy wszystkich 
zasiłków. Czy zasiłki celowe moŜna przyznawać w przypadku przekroczenia 
tego kryterium. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
To są tak zwane zasiłki specjalne i naturalnie tu wtedy kryterium nie 
obowiązuje. Obowiązuje problem jak i sytuacja, która zaistniała. Mogło się 
komuś coś zalać, spalić, powiedzmy jakiś wypadek w rodzinie i tak dalej. W 
tedy kryterium dochodowe nie jest brane pod uwagę. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Ostatnie pytanie. Obowiązek alimentacyjny dzieci wobec rodziców i rodziców 
wobec dzieci jak ktoś znajduję się w trudnej sytuacji. Czy to jest 
rzeczywiście dokładnie sprawdzane. ZdąŜają się przypadki, Ŝe znajduje się 
osobę która ma ten obowiązek i się nie przyznaje. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Niech pani Danusia powie, pani dyrektor Podogrodzka, bo ona się tym 
zajmuję przy seniorach. Szczególnie jakby dbamy o to przy osobach 
niepełnosprawnych Ŝeby obowiązek alimentacyjny przekierowany był do 
domów pomocy społecznej. 
 
Pani Danuta Podogrodzka – Lost – Z-ca Dyrektora ds. Usług Społecznych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Mamy ustawę o pomocy społecznej. My nie kierujemy do domów pomocy 
społecznej. Od niedawna tak naprawdę podjęliśmy takie decyzję, Ŝe nie 
kierujemy osoby dopóki nie sprawdzimy sytuacji całej rodziny, łącznie z 
wnukami. Mieliśmy taką sytuacją, Ŝe jeŜeli osoba zobowiązana do alimentacji 
nie chce się poddać wywiadowi środowiskowemu to wtedy mamy sąd. Do 
którego kierujemy sprawę. Mamy teŜ taką moŜliwość ewentualnie 
częściowego zwolnienia z alimentacji ale tylko w szczególnych przypadkach. 
Trzeba zrozumieć, Ŝe oprócz dochodu osoby mają kredyty które przed 
umieszczeniem, czy przed w ogóle decyzją o tym, Ŝe osoba starsza powinna 
iść do domu pomocy społecznej ten kredyt jest wzięty. 



 

28 
 

 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
I jeszcze ostatnie pytanie dotyczące tego sądu. Jak to jest, jeŜeli się zidentyfikuje 
osobę, która ma obowiązek alimentacyjny. Czy to ta osoba musi podać do sądu i to 
jest warunkiem przyznania. 
 
Pani Anna Sobota – Z-ca Dyrektora ds. Rodziny i Dziecka, Centrum 
Wspomagania Rodziny, MOPR w Gdańsku 
JeŜeli osoba jest kierowana do domu pomocy społecznej, kierujemy ta sprawę do 
sądu. Sąd ustala alimentację wobec osoby. W momencie kiedy jest dobrowolna 
alimentacja, to znaczy jest tak, Ŝe dyrektor ośrodka podpisuje umowę 
alimentacyjną to idzie to na dochody miasta. Natomiast w momencie kiedy sąd 
przyznaje alimenty to jest to wliczane do dochodu osoby. Czyli hipotetycznie nam 
się opłaca doprowadzić do dobrowolnej alimentacji. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Staramy się zadbać o to, bo faktycznie to jest problem który jest bardzo trudny do 
rozwiązania, dlatego Ŝe jest róŜny status mieszkań. Często zdarza się tak, Ŝe się 
ukrywa, Ŝe na przykład ma się wnuka gdzieś tam w oddali, dziadkom nie pomaga 
ale dziadkowie przepisują mieszkanie na wnuka. Wnuk bierze mieszkanie, bierze 
wszystko co jest w tym majątku nie płaci Ŝadnych alimentów nawet symbolicznych 
za tego dziadka tylko czeka kiedy dziadek pójdzie do domu pomocy społecznej albo 
opuści ten świat. Musimy tej sprawiedliwości trochę szukać. 
My tu pokazujemy jeszcze państwu taki fragment związany z naszymi działaniami. 
Związanymi z ekonomią społeczną. Nie będziemy juŜ opowiadać ale prosimy o 
zapoznanie się, dlatego Ŝe to jest bardzo waŜny kierunek. Proszę państwa, bo  
braku jakby powiększania tych środków to tak w całej europie, pewnie juŜ i w 
całym świecie, Ŝe nie ma szansy na to Ŝeby te środki na pomoc społeczną w 
znaczącym stopniu rosły. Wobec tego my musimy się starać Ŝeby ludzi którzy są w 
wieku prozawodowym z tego systemu pomocy społecznej wyprowadzić. Czyli jakby 
postarać się Ŝeby on wyszedł nam z systemu pomocy. Wiadomo, Ŝe dzieci będą, 
wiadomo tak czy inaczej więcej czy mniej tych dzieci, wiadomo Ŝe 
niepełnosprawni, wiadomo Ŝe seniorzy ale młodzi ludzie uzaleŜnieni od pomocy 
społecznej w wieku produkcyjnym. Musimy robić za wszelką cenę wszystko, Ŝeby 
ich z tego systemu się pozbyć, Ŝeby pieniądze przeznaczyć na co innego.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
JuŜ nie mam pytań. Dziękuje bardzo.   
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję, czy państwo macie jeszcze pytania. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Jak państwo oddziałują na te osoby w wieku produkcyjnym które zgłaszają się do 
państwa. 
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Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Robimy to w formie ekonomii społecznej. Raz, Ŝe mamy sporo projektów unijnych. 
W ramach tych projektów unijnych staramy się docierać do tych osób, które biorą 
od nas zasiłki. Korzystają czy w innej formie z pomocy i motywować ich do zmiany 
swojego Ŝycia. Poza tym warunkujemy to pisząc pewne, zawierając pewne 
kontrakty społeczne. Zawieramy te kontrakty w ten sposób, mówimy Ŝe pomoŜemy, 
damy zasiłek, pomoŜemy wyjść z trudnej sytuacji, nawet czasami uzyskać jakąś 
korzystną sytuacje mieszkaniową ale musi się pan na przykład zgłosić do poradni 
Ŝeby się leczyć i się zaktywizować. Wtedy pytamy człowieka, wykreślamy jego 
dotychczasowy status, jego moŜliwości, Ŝeby go na jakiś kurs skierować. Następnie 
poprzez spółdzielnie socjalną, inne formy w Powiatowym Urzędzie Pracy 
poszukujemy dla nich miejsca pracy.  
 
Pani Danuta Podogrodzka – Lost – Z-ca Dyrektora ds. Usług Społecznych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Mogę teŜ o bezdomnych powiedzieć, bo oni teŜ są w wieku produkcyjnym i co tak 
naprawdę oprócz tego, Ŝe postawiliśmy warunek, Ŝe do kontraktu przystępuje 
osoba, która aktywnie poszukuje pracy i przychodzi z gotową pracą. Czyli juŜ 
wiemy, Ŝe ona ma pracę i dopiero przystępuje do tego procesu usamodzielnienia. 
Pani dyrektor w pewnym momencie powiedziała basta, więcej pieniędzy na osoby 
bezdomne nie będzie i zaczęliśmy intensywnie myśleć.  
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Co roku prosili coraz więcej na bezdomnych. 
 
Pani Danuta Podogrodzka – Lost – Z-ca Dyrektora ds. Usług Społecznych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Ale prawda teŜ jest taka, Ŝe to spowodowało, Ŝe zaczęliśmy przeliczać ile tak na 
straty ile osoba bezdomna kosztuje nas przez miesiąc czasu w placówce, czyli 950 
złotych około, bo to róŜna jest odpłatność za tą placówkę. Natomiast w momencie 
kiedy damy jej przez dwa miesiące, trzy, bo to są indywidualne przypadki, góra do 
trzech miesięcy. Czasami nam się zdarza cztery miesiące. Dofinansowanie do 
pokoju 200 złotych, 250 złotych, to nam się to teŜ opłaca. Czyli moŜemy nad 
następną osobą w placówce pracować nad usamodzielnieniem. Tak naprawdę w 
momencie kiedy zaczęliśmy wysyłać osoby, które według pracownika socjalnego są 
gotowe do usamodzielnienia a tego usamodzielnienia nie podejmują, zaczęliśmy 
wysyłać poza Gdańsk. To ten proces usamodzielnienia po prostu postępował do 
przodu. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Proszę państwa ten budŜet zadaniowy nikomu chyba tak jak nam nie pomógł ten 2 
lata temu powaŜnie do niego podeszliśmy w nacjonalizacji wydatków. Teraz proszę 
sobie wyobrazić, Ŝe utrzymanie dziecka w pogotowiu opiekuńczym przez miesiąc 
kosztuje nas 8,5 tysiąca miasto. Nawet danie asystenta dla pięciu rodzin to jest to 
wydatek 4 tysięcy złotych. Czyli tysiąca na rodzinę miesięcznie nawet gdyby tak 
liczyć. Ten asystent na okrągło asystowałby powiedzmy rodzinie.  
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Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dlaczego 8,5 tysiąca. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Bo koszty tam są. To jest placówka interwencyjna i niestety są dosyć wysokie 
koszty w granicach 8 tysięcy złotych. Najtańsza placówka to jest 3 tysiące 200 
złotych dziecko umieszczone w organizacji pozarządowej 3,4 do 5,8 tysięcy 
miesięcznie. Jeśli państwo byli by zainteresowani czymkolwiek to jesteśmy gotowi 
odpowiadać. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Mają państwo jakieś pytania. 
 
Pani Janina Liedtke-Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku  
MoŜe na koniec powiem jedno zdanie. Jakby cała nowoczesna polityka społeczna 
idzie w tym kierunku. Proszę sobie wyobrazić, Ŝe w tej chwili trwają prace na 
temat zmiany ustawy o pomocy społecznej. One idą w takim kierunku Ŝeby tworzyć 
agencje usług społecznych, a nawet agencję pracy socjalnej przez pracowników 
socjalnych. To są rozwiązania wypraktykowane na zachodzie. Nam teŜ by zaleŜało 
na tym Ŝeby na przykład większe zasiłki dawać osobom, które faktycznie na ten 
zasiłek zasługują. śeby czasowo wesprzeć rodziny wielodzietne i tak dalej.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Bardzo dziękujemy za tą prezentację. Dziękuję Wydziałowi Polityki Społecznej i 
Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Rodzinie. Myślę, Ŝe nam to rzeczywiście pomogło w 
zorientowaniu się w sprawach którymi państwo się zajmują. Pewnie wrócimy do 
rozmowy przy konstruowaniu budŜetu na rok 2013. Na dzień dzisiejszy raz jeszcze 
serdecznie państwu dziękuję.   
 

PUNKT – 10 
 
Opinia niezaleŜnego biegłego rewidenta.  
 

• Sprawozdanie finansowe Gminy Miasta Gdańska za 2011 rok, składające 
się z:   

1. bilansu z wykonania budŜetu jednostki samorządu terytorialnego, 
2. łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów 

samorządowych jednostek budŜetowych i samorządowego zakładu 
budŜetowego, 

3. łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z 
rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budŜetowych i 
zakładu budŜetowego, 

4. łącznego zestawienia zmian w funduszu jednostki obejmującego dane 
wynikające z zestawienia zmian w funduszu samorządowych jednostek  
budŜetowych i zakładu budŜetowego, oraz 

• Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 11 maja 2012 
roku.  
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• OPINIA NIEZALEśNEGO BIEGŁEGO REWIDENTA, - stanowią załącznik nr 5 
do protokołu. 

 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Państwo mieli moŜliwość zapoznać się z opinią, czy jakieś pytania do tej opinii. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziały Finansowego 
Opinia jest pozytywna, bo zostało zbadane przez biegłego rewidenta. Nie znalazł 
Ŝadnych nieprawidłowości. Uczestniczył w inwentaryzacji, uczestniczył w 
sporządzaniu bilansów. Jest to niezaleŜna osoba wybrana w przetargu 
nieograniczonym w zeszłym roku. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Przyjmujemy do wiadomości. 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Pani dyrektor, jeśli chodzi o biegłego rewidenta, to co roku jest ten przetarg 
robiony. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziały Finansowego 
Robiłyśmy rocznie. W związku z tym, Ŝe biegli rewidenci robią badanie bilansów 
jednostek samorządu terytorialnego po raz drugi. Ten rynek dopiero się buduje, 
kształtuje, zdobywają doświadczenie. Nie chciałyśmy zawierać umowy na 3 lata, bo 
prawo zamówień publicznych dopuszcza taką moŜliwość. Do czterech lat moŜna 
taką umowę na usługę. Robiłyśmy rocznie i najprawdopodobniej z taką propozycją 
teŜ wyjdziemy do państwa, bo tak naprawdę to państwo jako radni zatwierdzają 
wyboru biegłego. Taką uchwałą w zeszłym roku była uchwała przez państwa 
podjęta.     
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. 
 

PUNKT – 11 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu przedstawił pismo z dnia 
04.06.2012 Zespołu Muzyki Dawnej Cappella Gedanensis z prośbą o zwiększenie 
dotacji, które stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
USTALENIA KOMISJI 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska po zapoznaniu się ze sprawą 
w pełni popiera wniosek. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie - 6 głosami za. 
 
Treść wniosku nr 25-07/02-01/2012 - stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu 
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PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.17.30 
 
 
            Przewodniczący 
       Komisji Strategii i BudŜetu RMG 

 
  Maciej Krupa 
 
 

Protokół sporządziła: 
 

Anna Jabłońska 
 
 
 


